
Referat for bestyrelsesmøde i bestyrelsen for DM Professionshøjskoler og 
Erhvervsakademier.  Den 29.01.21 kl. 10-15. Virtuelt møde. 
 

Til stede: Karen Drejer, Tommy Dalegaard Madsen, Jens Ejstrup, Helle Waagner, Erik Lomstein, Käthe 
Thaisen Akselsen, Anders Henning Simonsen, Helle Juel Johansen, Inge Regnarsson 
DM’s sekretariat: Lotte Grostøl, Christina Vandborg  
Afbud: Jimmy Krab 

1. Godkendelse af dagsorden 
Tommy Dalegaard Madsen foreslår, at flytte orienteringspunktet om privat læreruddannelsen op til 
et selvstændigt punkt. Dette godkendes.  
Dagsordenen godkendes. 

2. Referat af forretningsudvalgsmøde den 12. 01.21 
Godkendes uden bemærkninger 

3. Godkendelse af referat af bestyrelsesmøde 09.12.20 
Godkendes uden bemærkninger 

4. Arbejdsmiljø under Corona 
Tommy Dalegaard Madsen har aftalt at tage dialogen om emnet arbejdsmiljøet under Corona 
løbende, da alle på området er pressede over Corona-situationen. 

Bestyrelsen drøfter deres observationer, som særligt går på blandt andet det psykiske arbejdsmiljø 
der er hårdt belastet. Kolleger er ramt på forskellig vis med hjemmeskoling af børn, nogle pga. 
ensomhed, trivsel ved at arbejde hjemme, undervisning via skærm og med mange flere eksempler. 
Det er ikke alle der oplever forståelse fra ledelserne rundt omkring, og flere oplever at ledelserne er 
mere optaget af de studerende end af at få underviserne godt igennem. 

Det er svært for en del undervisere at være tvunget til at gå på kompromis med kvaliteten i 
undervisningen og nogle oplever også, at de fortsat måles og evalueres på samme parameter som 
under normale forhold. 

Ift. forventninger om kvalitet foreslås det, at der lokalt arbejdes med kommunikationen til de 
studerende, så det er tydeligt hvad de kan forvente at få i denne periode. 
 
Tommy Dalegaard Madsen orienterer afslutningsvist om, at han allerede har haft en dialog med 
Danske Professionshøjskoler omkring ovenstående problematikker og de udfordringer det giver. 

5. Forberedelse til TR seminaret i april 
DMs fælles årsmøde for tillidsvalgte er blevet flyttet fra ultimo april til november måned 2021.  
Det er derfor i stedet muligt for Landsklubben, at overtage lokationen i Kolding og de samme datoer 
til et seminar for tillidsvalgte på området. 
 
Bestyrelsen drøfter hvorvidt der er en tiltro til, at det kan lade sig gøre at afholde et fysisk seminar 
allerede i april måned. 
Det drøftes om planlægningen skal køre videre og håbe på det bedste, alternativt om der allerede 
nu skal igangsættes en plan b med et virtuelt arrangement. 



Bestyrelsen vedtager, at seminaret afholdes som et virtuelt enddagsseminar for 
tillidsrepræsentanter.  
 
Det drøftes om der skal være et enkelt overordnet tema eller om dagen skal bruges til en bredere 
orientering. 
Forslag til tema er: OK21 og særligt arbejdstid, Ph.d. stillingsstruktur og voldgiftssagen,  
 
Der nedsættes en arbejdsgruppe som sørger for invitation, dagsorden og evt. aftaler med 
oplægsholdere. Med er Anders Henning Simonsen, Jens Eistrup, Helle Waagner, Tommy Dalegaard 
Madsen, samt Christina Vandborg. 
 

6. Ny sektor 
Tommy Dalegaard Madsen orienterer om, at arbejdet med nye standardvedtægter for de nye 
sektor, som netop har været i behandling på HB og nu sendes i høring. 
 
Bestyrelsens drøfter de relevante punkter og herunder også navn på den nye sektor, som på 
opfordring af HB skal drøftes igen. 
Bestyrelsen drøfter forslag til nyt navn, og det besluttes at fremsende navneforslag om navnet:  
DM Professionshøjskoler, erhvervsakademier og maritime uddannelser. 
 
De konkrete ændringsforslag drøftes og omhandler passende antal af bestyrelsesmedlemmer, så der 
både er en tæt og fortroligt dialog, men også mulighed for nok ’manpower’ til at kunne arrangere 
aktiviteter, seminarer mv.  
 
Det drøftes, at der er en usikker  om hvordan suppleantrækkefølgen foregår. Dette skal afklares. 
 
Det aftales, at fastholde forslag om ekstra § for at kunne fortsætte den tætte forpligtelse overfor TR 
og medlemmerne i form af delegeretmøde og TR seminarer. 
 
Forslag til rettelser sættes ind i vedtægterne og sendes retur til HB.  
 

7. Opstart på dialog om hvordan ser det ud med usikre beskæftigede og omfanget af ufrivillig 
deltidsansættelser? 
Tommy Dalegaard Madsen orienterer om, at Landsklubben i 2017 vedtog en strategi omkring 
usikker beskæftigelse og på denne baggrund udarbejdede en vejledning for tillidsvalgtes arbejde for 
at sikre bedre vilkår for ansatte i usikre ansættelser. Ufrivillig deltidsansættelser var dengang ikke en 
del af analysegrundlaget da det jo desværre ikke muligt at trække statistik på antallet,omfanget 
begrundelser for disse. Hvis vi skal tættere op en analyse og et videngrundlag om udbredelse af 
disse ansættelser skal bestyrelsesmedlemmerne hver især forsøge at undersøge problematikken.  
 
Bestyrelsen ønsker konkrete forslag til spørgsmål som de kan spørge ud fra. 
 
Tommy Dalegaard Madsen og Christina Vandborg formulerer en spørgeguide og sender denne på 
mail til bestyrelsen. 
 

8. Status på mentorordning 
Christina Vandborg orienterede om, at der i 2. halvår er kommet ca. 6-7 nye tillidsvalgte som vil få 



tilsendt tilbud om deltagelse i en mentorordning. Bestyrelsesmedlemmer opfordres til at give 
sekretariatet besked hvis de bliver opmærksomme på nye tillidsvalgte som vi ikke har fået kontakt 
med endnu. 
Det aftales, at fastholde en evaluering efter sommerferien. 

9. Begyndende analyse af docentvilkår 
Tommy Dalegaard Madsen orienterer om, at vi på delegeretmødet har forpligtet os til at kigge på 
docenters arbejdsvilkår. Der er forlydender om, at nogle docenter har svært ved at få deres 
porteføljer til at hænge sammen da der er en del forskning, og ofte ikke er en tilstrækkelig 
sammenhæng med undervisningsportefølje og andre opgaver. 
 
Bestyrelsen vil gerne undersøge antallet af docenter, samt deres vilkår, men fremsætter også her 
ønske om en spørgeguide. Spørgeguiden eftersendes inden påbegyndelse af analysen. 
 

10. Medlemsaktiviteter 
Indledende drøftelse af hvilke aktiviteter det indledningsvist vil være relevant at have i 2021. Forslag 
kan være medlemsmøder, webinar og lignende. 
Læreruddannelsesudvalget kigger på muligheder for at afholde et arrangement til næste 
bestyrelsesmøde. 
Pædagoguddannelsesudvalget har overvejet fælles konference med BUPL. Det er dog endnu 
usikkert om det vil blive relevant. 
Erhvervsakademiområdet skulle have haft fællesmøde med Djøf og Ida i efteråret 2020, som blev 
aflyst. Måske der skal laves et nyt forsøg på arrangement til efteråret 2021. 
Det foreslås at afholde Ok21 oplæg både som webinar og som klubmøder med deltagelse af 
bestyrelse og sekretariatet. 

11. Privat læreruddannelse 
Tommy Dalegaard Madsen orienterer om, at der er fremstillet lovforslag om, at ændre 
professionshøjskoleloven til, at der fremadrettet bliver mulighed for at lave en privat uddannelse.  
 
Bestyrelsen stiller sig kritisk til lovforslaget, men diskuterer om hvordan debatten bedst kan løftes til 
at skabe bedre rammer for den nuværende læreruddannelse. 
 
Det drøftes om det kan laves fælles debatindlæg fx sammen med rektorer. 
 
Bestyrelsen drøfter hvad de tænker om lovforslaget som allerede er blevet førstebehandlet i 
folketinget. 
 
Jens Eistrup og Helle Juhl Johansen vil forsøge at arbejde videre med et udkast til fælles debatindlæg 
fra bestyrelsen, og får sekretariatet til at være behjælpelig med at det kommer ud fx på altinget.dk. 
 

12. Orientering om arbejdet i landsklubben 
 
OK 21 
Kort status fra Tommy Dalegaard Madsen. Forhandlingerne er svære og arbejdsgiversiden ønsker 
ikke noget i år, hverken i forhold til løn og heller ikke på vores eget underviserområde. 
Lige nu tyder det ikke på, at der kan komme nogen større resultater. Der arbejdes stadig benhårdt 
på at få resultater på bl.a. arbejdstidsområdet.  
 



Høring om stillingsstruktur med forslag om ny bekendtgørelse med et nyt punkt der hedder 
forskerstuderende. 
DM mener det er utidigt at komme med forslag om ny stillingsstruktur i en periode hvor der pt. 
pågår en voldgiftssag og OK21. 
Vi kan risikere at skulle acceptere ny stillingsstruktur på betingelse af, at forskerstuderende 
ansættes som adjunkt – lektor. Hvis man ansættes udefra, så vil man blive ansat på basisløn og et 
mindre forskerstuderende tillæg.  
Opfølgning på næste møde omkring status på sagen. 
 
Bestyrelsen sender stort cadeau til Pernille Sigumfeldt for hendes artikel vedr. brugerbetaling. 

Der har været møder med de faglige foreninger. Inge Regnarsson og Karen Drejer har arbejdet 
meget med at få møderne i stand. Det ser ud til at der kan dannes en ny faglig forening for den 
pædagogiske gruppe. 
 
Orientering om møde i dialoggruppen den 250121 vedr. læreruddannelsen. Der er 4 møder i alt og 
mange parter, så det kan være svært at nå at komme med input. 
  
Møde med DLF den 260121. God orientering med DLF omkring deres input til ekspertgruppe som 
sidder med i møderne.  Aftale om fremtidig dialog og en god mulighed for os til at fremføre vores 
synspunkter. 
 
Møder med danske professionshøjskoler og DM omkring input. Møder er sat i kalenderen. 
 
Der pågår igen en hverveindsats på Erhvervsakademierne med mail til alle tillidsvalgte i forsøg på en 
dialog, og der arbejdes på at lave et fællesarrangement med Djøf og Ida som blev udskudt fra 2020. 
 

13. Orientering om arbejdet i DM 
Tommy Dalegaard Madsen orienter om de afholdte møder i FU og HB.  
Særlig opmærksomhed på den nye budgetmodel. Den skal drøftes yderligere og input modtages 
gerne. 

14. PH bladet 
Redaktion på bladet vil ske de første uger af marts måned. Referat fra forrige møde gennemlæses. 
Forslag om at særligt den private læreruddannelse i Herning vil blive beskrevet.  
Andre forslag modtages gerne og sendes til Anders Henning Simonsen eller Tommy Dalegaard 
Madsen. 

15. Punkter til næste møde 
Der er allerede planlagt en del punkter i årshjulet, samt gennemgang af de punkter der har været på 
dagsordenen i dag. 

16. Eventuelt 
Tommy Dalegaard Madsen orienterer om, at UBVA mangler et medlem. Hvis der er interesserede, 
så kan de melde sig til Tommy Dalegaard Madsen. 
 
Tommy Dalegaard Madsen deltager i et møde vedr. Grøn læreruddannelse i næste uge. Der 
orienteres herom på næste møde såfremt der er behov herfor. 



 
Tommy Dalegaard Madsen orienterer om, at han har et møde med Styrelsesdirektøren omkring 
genbedømmelse på mandag. 
Helle Waagner orienterer om, at genbedømmelsessagen har været rejst i Socialdemokratiets 
forsknings- og uddannelsesudvalg. Nærmere omkring genbedømmelse af lektorer vil blive drøftet på 
mødet i marts.  
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